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Bankomat ANO – NE? Zpracování nového územního plánu Bludova

Na posledním jednání zastupitelstva obce byl opět vznesen 
dotaz na instalaci bankomatu v obci. Je tedy na místě za-
myšlení, zda tohoto „dinosaura platebních služeb“ v naší 
obci instalovat či nikoliv. Hlavně je třeba zvážit všechna 
PRO a PROTI. Zejména finanční aspekty zavedení služby. 
Každá banka má jiné podmínky. Většina požaduje garanci 
počtu výběrů a za nesplnění této podmínky doplácí nájem-
ce, tedy obec, ze svého rozpočtu.
 Po zvážení všech nabídek se jeví nejlépe nabídka spo-
lečnosti Moneta Bank, která je zapojena do projektu tzv. 
sdíleného bankomatu, kdy jeden bankomat za stejných 
podmínek využívají klienti několika bank. Tento typ lze 
ovšem instalovat pouze do interiéru. Z tohoto důvodu je 
třeba, aby obec poskytla vlastní vhodné prostory nebo za-
jistila prostory nájemní. To vše samozřejmě na náklady 
obce! Bankomat je třeba umístit pokud možno v centru 
obce tak, aby byl přístupný všem občanům. Samozřejmos-
tí je přístup pro imobilní. Takové prostory bohužel obec  
v současnosti nemá k dispozici a bylo by nutné je za nema-
lou částku vybudovat.
 Bankomat volně stojící v exteriéru nabízí pouze  
společnost Euronet a náklady na provozování tohoto typu 
bankomatu jsou dány fixní částkou cca 220.000,- Kč ročně 
+ provozní náklady (elektřina, zabezpečení, internet – také 
ročně). 
 V dnešní době technologického pokroku, kdy roste  
obliba bezhotovostních plateb, začíná být bankomat po-
važován za zastaralý nástroj. I když možnost zřídit tuto 
službu v obci zcela nezavrhuji, tak je třeba se zamyslet 
nad důvody, které hovoří proti instalaci bankomatu, jako 
jsou stále se snižující nízká poptávka po výběrech z ban-

Vážení občané.
Zastupitelstvo obce Bludov odsouhlasilo na svém jednání 
dne 19.6.2023 zpracování nového územního plánu obce. 
Jedná se o komplexní zpracování celého katastru obce  
s funkčním využitím jednotlivých částí území.
 Zadání pro nový územní plán bude sestaveno na  
základě požadavku občanů a na základě rozhodnutí  
vedení (zastupitelstva) obce. Pro přesnější nápovědu zpra-
cování zadání napomůže sběr podnětů od vás občanů,  
od vlastníků nemovitostí či vlastníků pozemků. 
 Své požadavky na změnu využití území zasílejte,  
prosím, na obec Bludov buď elektronicky na adresu:  
kosslerova@ou.bludov.cz, nebo poštou na adresu: Obec  
Bludov, Jana Žižky 195, 78961 Bludov, anebo datovou 
schránkou sa8bfg9. Termín ukončení sběru podnětů je  
stanoven na 31. prosince 2023. Poté budou žádosti  
vyhodnoceny a bude sestaveno zadání, na základě kterého 
dojde ke zpracování nového plánu Bludova.

Eva Kösslerová
OÚ Bludov

komatu, vysoké provozní 
náklady, bezpečnostní hroz-
by popřípadě vysoké výdaje 
při budování vhodného sta-
noviště.
 Myslím, že tyto pro-
středky je možné využít pro 
jiné, momentálně důležitější 
projekty v obci – v součas-
né době vzhledem k cenám 
energií třeba na pokračující 
výměnu svítidel veřejného 
osvětlení.

Bc. Roman Holinka
starosta obce

ve středu 25. října v 18.00 hod. 
  KLADENÍ VĚNCŮ /Pomník padlých/ 

Zveme srdečně všechny občany 
Obec Bludov a Kulturní dům Bludov

Program oslav 28. října
105. výročí vzniku samostatného Československa 
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OBECNÍ ÚŘAD A INFORMACE

PODĚKOVÁNÍ ŠKOLKA

Mateřská škola v Bludově funguje už několik desítek let. 
Za tuto dobu jí prošly již stovky dětí, mnohé z nich tam 
nyní vodí již další generace. Zub času je však neúprosný  
i k mateřským školkám a pravidelná běžná údržba přestane 
stačit. 
 Aby byl zachován bezproblémový provoz a školka  
i nadále mohla dostát všem bezpečnostním předpisům  
a požadavkům dnešní doby, bylo nutné provést v období 
letošních letních prázdnin rozsáhlou rekonstrukci  
a modernizaci jejich vnitřních prostor, které předcházela 
téměř dvouletá příprava a byla zcela financována  
z obecního rozpočtu a to celkovou částkou 5.750.809,35 Kč.
 Stavební práce byly zahájeny ve druhém červencovém 
týdnu a provoz mateřské školky byl přesunut do náhrad-
ních prostor, poskytnutých Základní školou v Bludově. 
Během následujících osmi týdnů byla původní, nevyhovu-
jící elektroinstalace z roku 1977 nahrazena novou. Prostory 
jsou nyní vybaveny certifikovanými kabelovými rozvody, 
úspornou a šetrnou osvětlovací technikou, zónovým 
měřením teplot a vlhkosti s regulací vytápění, komfort-
ním plošným ozvučením s bezpečnostními hláškami, 
přístupovým systémem pro větší bezpečnost dětí, auto-
matickým nouzovým osvětlením a zabezpečovacím sys-
témem s detekcí přítomnosti a kouře.
 Dále byla vybudována vzduchotechnika napojená na 
centrální automatický systém měření a regulace (MaR). 
Původní stropy byly osazeny kazetovým systémem 
umožňujícím skrytou instalaci kabelů a zapuštěných  
svítidel. Nová výmalba pak byla závěrečnou tečkou.
 Stihnout takto rozsáhlý objem prací by nebyl možný 
bez obrovského nasazení všech zúčastněných firem, 
které se na celé akci podílely a dokázaly se v šibeničním  
termínu vypořádat i s problémy, které se nedaly předvídat.
 Proto bych touto cestou chtěl všem zúčastněným 
firmám poděkovat za jejich profesionalitu, efektivitu, 
obětavost a preciznost. A to:
Firma Janko elektronické systémy – elektroinstalace, 
světelné a bezpečnostní prvky,
Vlastimil Dušek – zednické práce a vzduchotechnika,
Karel Kohout – realizace stropů, 
Petr Paraska – malířské práce.

 Nemůžu vynechat ani zaměstnance Obecního úřadu 
v Bludově, kteří byli nápomocni při realizaci akce  
a zaměstnance Obecních lesů v Bludově za jejich pomoc 
při stěhování vybavení školky.
 Obrovský dík patří také celému personálu, paním 
učitelkám a paní ředitelce mateřské školy, které ve finiši 
vyměnily učební plány za úklidové prostředky a výraznou 
měrou tak přispěly ke zdárnému ukončení celé akce.
 Díky nasazení všech a vzájemné spolupráci tak mohla 
školka 4. září 2023 přivítat děti v moderním, bezpečném, 
příjemném a světlém prostředí, ve kterém se budou cítit 
příjemně a budou se zde moci s radostí rozvíjet a učit se 
novým dovednostem.

Bc. Roman Holinka
starosta obce

foto: archiv obce

Obec Bludov nabízí práci
správce sportovního víceúčelového areálu

na základě Dohody o pracovní činnosti na práce malého rozsahu (max. pracovní úvazek 20 hod. týdně) 
s možností nástupu ihned. 

-  dle rozvrhu je přítomen ve sportovním areálu, dohlíží na dodržování provozního řádu a pořádku v areálu 
 a sociálním zařízení, průběžně provádí drobnou údržbu (úklid odpadků, listí, sečení trávy atd.),
-  přijímá objednávky a vede rozvrhy pro jednotlivá sportoviště,
-  odemyká a zamyká sportovní areál, zodpovídá za to, že v době jeho nepřítomnosti je sportovní 
 areál vždy uzamčen včetně sociálního zařízení,
-  vybírá poplatek dle platného ceníku, tržby odvádí v pracovní dny do obecní pokladny.

Bližší informace osobně nebo telefonicky:  správce majetku Bc. Berka (tel. 583 301 446, 733 534 891),
                                                                            tajemník OÚ Ing. Kolínek (tel. 583 301 432, 604 219 129)

Náplň práce:
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NOVÉ PODMÍNKY V DOTAČNÍM PROGRAMU OBCE BLUDOV NA ROK 2024

PROČ ČIPUJEME POPELNICE NA BIOODPAD

Zastupitelstvo schválilo na své zářijové schůzi vyhlášení 
dotačního programu obce na rok 2024. Ten bude v úpl-
nosti v Bludovanu zveřejněn v prosinci. Již nyní ale 
upozorňujeme spolky, že pokud budou žádat, musí mít 
splněny své závazky vůči státu:
- musí mít ve veřejném rejstříku založeny účetní závěrky 

za období nejméně tří let předcházejícím roku před 
podáním žádosti o dotaci – nyní to tedy budou účetní 
závěrky za kalendářní rok 2020, 2021 a 2022. Nesplnění 
podmínky zveřejnění těchto dokumentů ve Sbírce listin 
znamená nesplnění formálních kritérií žádosti, a tedy 
neudělení dotace;

- přiloží úplný nebo alespoň částečný výpis z evidence 
skutečných majitelů podle zákona č. 37/2021 Sb.,  
o evidenci skutečných majitelů, který nebude starší  
tří měsíců přede dnem podání žádosti.

 Jak přesně poznamenal na schůzi zastupitelstva  
Ing. Milan Klimeš, nechceme po spolcích nic jiného, 
než aby neporušovaly zákon (vložení účetních závěrek, 
stejně jako dalších dokumentů do Sbírky listin veřejného 
rejstříku je zákonem stanovená povinnost, stejně jako mít 
evidovány tzv. skutečné majitele).
 Při letmém náhledu do Veřejného rejstříku je zřejmé, 
že velká část pravidelně žádajících bludovských spolků 
má za předchozí léta dokumenty v pořádku (SK Bludov, 
TJ Sokol, Junák, hasiči apod.), nicméně jsou takové, které 
účetní závěrky apod. do rejstříku zatím nikdy nevložily. 
Tyto dokumenty lze vložit i dodatečně, zpětně. Proto 
upozorňujeme na tuto povinnost už nyní, čtyři měsíce 
před uzávěrkou příjmu žádostí o dotaci.

Stanislav Balík ml.
zastupitel obce

V naší obci existují občané, kteří si vlastní vyprodukovaný 
bioodpad kompostují na svých zahradách či využívají svoz 
bioodpadu minimálně. Proto se obec rozhodla, že takové 
občany zvýhodní tím, že zavede v systému MESOH EKO 
body za kompostování.
 Princip přidělování a odečítání těchto EKO bodů je 
následující:
1. Občan, který chce získat EKO body za kompostování, 

musí mít vyplněn Odpadový dotazník na svém odpa-
dovém účtu. Občané, kteří si nejsou schopni zjistit, jak 
mají nastaven odpadový účet, tak se prosím obracejte 
na obecním úřadě na paní Šoupalovou.

2. Pokud je správně vyplněn Odpadový dotazník, tak 
konkrétní číslo popisné obdrží 18 EKO bodů za kom-
postování na každou osobu s trvalým pobytem na čísle 
popisném.

3. Pokud občané budou využívat svoz bioodpadu v ná-
dobách, tak se jim za každou svezenou nádobu odečte 
0,02 EKO bodu za litr svezené nádoby (např. u 240 l 
nádoby to je 4,8 EKO bodů). Při využití každého svozu 
popelnice na bioodpadu se odečte příslušné množství 
EKO bodů za kompostování z EKO bodů za kompos-
tování. Takže pokud bude svoz využíván každý týden, 
tak žádné EKO body za kompostování uděleny nebu-
dou. Každý si musí uvědomit, že i se svozem biood-
padu má obec nemalé náklady. V roce 2022 obec za-
platila za svoz a odstranění bioodpadu 964.000,- Kč.

4. POZOR!!!  EKO body za svoz bioodpadu se odečítají 
pouze z obdržených EKO bodů za kompostování. Pokud 
se EKO body za kompostování dostanou na nulu, tak se 
žádné EKO body za svoz bioodpadu nezačnou odečítat 
z obdržených EKO bodů za třídění papíru a plastu. 
Všechny obdržené EKO body za vytříděný papír a plast 
odpadovému účtu zůstanou. 

SVOZ NEBEZPEČNÉHO 
A OBJEMNÉHO ODPADU

Obecní úřad Bludov upozorňuje občany,
že se v sobotu

21. října 2023 od 7:00 hodin
(od 7:00 h do 12:00 h)

uskuteční svoz nebezpečného a objemného odpadu.

Svoz se uskuteční do kontejnerů, které budou  
přistaveny jen u hasičárny. Svoz je určen pouze  
pro občany Bludova, nikoliv pro podnikatele!!!!  

Objemný a nebezpečný odpad neukládejte na určené 
místo dříve, než je stanoven termín svozu, vzniká 
zbytečná skládka odpadu. Bude zajištěn dohled 

zaměstnance obecního úřadu.

Do objemného odpadu NEPATŘÍ stavební suť, 
eternit, zemina či větve.

Na kovový odpad bude přistaven 
samostatně velký kontejner.

Pneumatiky odevzdávejte v místech 
zpětného odběru pneumatik!!!

Veškeré vysloužilé elektrospotřebiče nevozte  
k hasičárně, veškeré elektro můžete kdykoliv  

přivést k budově pro odběr vysloužilých  
elektrospotřebičů, tj. nad zámkem  

u vjezdu do Bludovské a.s.  
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ZDENKA SOFIE ZE ŽEROTÍNA – VYCHOVATELKA ČESKÝCH ŠLECHTIČEN

Zajímavosti z bludovské historie XIX.
Nepříliš známou postavou bludovské historie je hraběnka 
Zdenka Sofie ze Žerotína, sestra posledního moravského 
Žerotína Karla Emanuela. Přitom zastávala ve šlechtických 
kruzích jednu z nejvyšších ženských pozic.
 Narodila se 25. listopadu 1840 v žerotínském paláci 
v Brně na dnešním náměstí Svobody čp. 73 (dnes na 
tom místě stojí palác Omega). V tu dobu ještě její rodiče 
Zdeněk Otto Arnošt ze Žerotína (pozdější první blu-
dovský starosta) a Gabriela, roz. hraběnka Almásy ze 
Zsadány a Törökszentmiklós žili právě v Brně. Pocházela 
z osmi sourozenců, byla druhá nejstarší. Byla poslední ze 
sourozenců, kdo se ještě narodil v Brně, šest zbývajících se 
již narodilo na bludovském zámku. Den po svém narození 
byla pokřtěna jako Zdenka Sofie Františka v brněnském 
minoritském kostele sv. Janů. Za kmotry jí byli dědeček 
František Josef ze Žerotína a babička Ernestina, rozená 
Skrbenská z Hříště. Jméno Zdenka měla zřejmě po svém 
otci, Sofie po své uherské babičce z matčiny strany (Sophie 
Berzewitzy de Berzewitze), Františka po dědečkovi. Podle 
údajů o narození jejích sourozenců se zdá, že nejpozději 
od tří, čtyř let vyrůstala na Bludově.
 Ještě v útlém dětství, zhruba v půl roce (30. května 
1841), byla očkovaná proti kravským neštovicím, což  
v roce 1864 potvrdil šumperský praktický lékař  
dr. František Sirsch.

 Nikdy se neprovdala, od roku 1875, tedy od svých 
pětatřiceti let, byla spojena s úřady Tereziánského 
ústavu šlechtičen v Praze na Hradčanech. Tento ústav 
založila v roce 1755 císařovna Marie Terezie, umístěn 
byl v někdejším renesančním Rožmberském paláci na 
Hradčanech. Sloužil jako výchovný ústav pro mladé 
šlechtičny. Muselo jim být alespoň 24 let, jen když byly 
sirotky, mohly tam začít žít od 18 let. V jeho čele stála 
vždy svobodná habsburská arcivévodkyně z různých větví 
rodu – nesla vždy titul abatyše (přestože nebyla řádovou 
sestrou). Důvod byl poměrně jednoduchý. S titulem  
a funkcí abatyše byl spojený vysoký každoroční příjem 
ve výši 20.000 zlatých – habsburský rod tak finančně  
i prestižně zabezpečoval své ženské příslušnice (ne každé 
arcivévodkyni se podařilo vdát se).
 Tyto habsburské abatyše však ústav reálně neřídily, 
často v něm ani fyzicky nepobývaly. To bylo úkolem 
děkanky ústavu, která byla zástupkyní abatyše. Na  
fungování ústavu se podílely jeho interní členky tzv.  
kapitulárky – svobodné šlechtičny žijící v ústavu  
a pomáhající jeho provozu. Za dobu jeho existence mezi 
lety 1755–1919 měl ústav 205 interních kapitulárek.
 Zdenka se zřejmě do ústavu dostala jako jeho  
chovanka v nejnižším věku, který se připouštěl – tedy 
krátce po 24. narozeninách. Jedno potřebné potvrzení 
mělo vročení 1864, v listopadu 1865 pak získala potvrzení 
z Bludova od tehdejšího faráře Josefa Němce a starosty 

,
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Jana Bendy, že: „My, níže podepsaní, tímto potvrzujeme, 
že vysoce urozená slečna Zdenka hraběnka ze Zierotina 
nevlastní žádný movitý či nemovitý majetek“. Bylo to 
nezbytné při žádosti o prebendu, aby se potvrdilo, že je 
nemajetná. O přijetí do ústavu (tedy fakticky doživotní 
zabezpečení) formálně rozhodoval císař, fakticky český 
místodržitel a ministr vnitra. Roli hrál např. i vysoký 
počet sourozenců apod. Podmínkou pro přijetí do ústavu 
byl fakticky i dobrý zdravotní stav, protože dáma musela 
být schopna účastnit se společenského dění v rámci ústa-
vu (který měl formu nadace), především plnit stanovené 
náboženské povinnosti (proto Zdenka Sofie předložila  
v roce 1864 potvrzení o svém očkování).
 O deset let později, v březnu 1875, získala tzv. externí 
prebendu, což již znamenalo velkou naději do budoucna. 
O tři měsíce později postoupila na interní místo. V roce 
1884 pak byla zvolena druhou asistentkou a ve stejném 
roce postoupila na post první asistentky. V letech 1891 až 
1908 působila jako podděkanka a pak, od roku 1908 jako 
děkanka hradčanského ústavu šlechtičen. Do dějin ústavu 
vstoupila jako jeho vůbec poslední děkanka, neboť jí byla 
až do jeho zrušení v roce 1919, resp. do své smrti v roce 
1923. Poté, co se stala děkankou, byl jí císařem přiznán  
i titul skutečné tajné radové (wirkliche geheime Rathsfrau).
 Stala se také dámou Řádu hvězdového Kříže, což byl 
habsburský ženský domácí řád (jistý druh vyznamenání) 
udělovaný manželkou panovníka. Měl v zásadě podobu 
náboženského bratrstva katolických šlechtičen, jimž  
z členství vyplývaly náboženské a charitativní povinnosti. 
Fakticky se z něj v průběhu času stala ženská obdoba 
mužské hodnosti „komoří“.
 Ústav zanikl se vnikem Československa, které zrušilo 
šlechtické tituly. Přijatý zákon z prosince 1918 o zrušení 
titulů byl v některých ohledech docela vágní, takže nebylo 
jasné, jestli např. mohou dále existovat šlechtické nadace. 
Každopádně již předtím, v listopadu 1918 zabralo budovu 
ústavu pro své potřeby nové československé ministerstvo 
vnitra. K 1. květnu 1919 byl ústav oficiálně rozpuštěn. 
Dále ovšem existovala hradčanská šlechtická nadace, 
která ústav zřizovala. Nově se nazývala různě – „bývalý 
Tereziánský ústav šlechtičen v Praze“, „fond bývalého 
Tereziánského ústavu šlechtičen na Hradčanech“ nebo 
jako „Hradčanský dámský fond“. Řídilo ji dvoučlenné 
představenstvo ve složení: někdejší druhý nadační komisař 
Jan Lažanský a děkanka Zdenka Sofie Žerotínová, které 
bylo tehdy bezmála osmdesát let.
 Začala nejobtížnější éra jejího života – neboť se snažila 
v nepříliš přátelském prostředí co nejvíce zmírnit dopady 
zrušení na někdejší kapitulárky (ty v řadě případů zůstaly 
zcela bez finančního zabezpečení). V době zrušení ústavu 
v něm žilo 15 z 29 kapitulárek. Sama po zrušení žila  
v Praze III v Mostecké ulici čp. 274 (či 273 – v pramenech 
jsou obě adresy). Jako děkanka stále dostávala příjem 
2510 korun měsíčně. Jen pro představu sociálního složení  
ústavu – o dvě pozice níže než Zdenka se nacházela 
na pozici I. asistentky Natálie hraběnka Huynová,  
sestra někdejšího pražského arcibiskupa. Děkanka Zdenka 
Žerotínová se např. snažila zajistit bezplatnou lékařskou 
péči pro bývalé kapitulárky (ty totiž neměly téměř žádnou 

refundaci svých někdejších zajištěných příjmů).
 Situace se částečně stabilizovala v letech 1920–1921, 
kdy ministerstvo vnitra po velkých jednáních souhlasilo  
s tím, že budovu ústavu neobsadilo bez náhrady, ale že 
chce uzavřít nájemní smlouvu. Jednání trvala téměř dva 
roky, nakonec se výsledné podmínky blížily více těm, 
které požadovala Zdenka Žerotínová a komisař Lažanský, 
kdy ministerstvo platilo (i zpětně) za nájem budovy  
90.000 korun ročně, převzalo veškeré náklady na daně  
a vedlejší dávky a zavázalo se provádět v budově potřebné 
drobné stavební úpravy. 
 Děkanka ústavu Zdenka zemřela zaopatřena  
svátostmi 28. září 1923 ve věku nedožitých 83 let na  
zápal plic. Pochována byla 2. října 1923 v Praze na 
Břevnově v hrobce č. CXVI (tato hrobka tereziánských 
kapitulárek byla budována až po roce 1911). Pochoval 
ji tehdejší pražský světící biskup Georg Glosauer. Po 
její smrti už nebyl post děkanky nikdy obsazen, neboť 
volba nových představených byla dle nadačních stanov  
v kompetenci panovníka (císaře) a ten již byl sesazen. 
 Tak se uzavřel zajímavý, byť dnes již pozapomenutý 
život jedné ze zajímavých příslušnic poslední generace 
žerotínského rodu.

Prameny a literatura:
Sbírka matrik – Brno-sv. Janů, Bludov, Praha-Břevnov
Tereziánský ústav šlechtičen (https://cs.wikipedia.org/
wiki/Terezi%C3%A1nsk%C3%BD_%C3%BAstav_%C5
%A1lechti%C4%8Den).
Žáková, Michaela: Tereziánský ústav šlechtičen na 
Pražském hradě. Studie Národohospodářského  
ústavu Josefa Hlávky 4/2020.
Žáková, Michaela: Chudé aristokratky? Strategie 
šlechtičen k uchování společenského postavení  
v „dlouhém“ 19. století. Praha: Academia 2023.

Stanislav Balík ml.

Zdenka Sofie hraběnka ze Žerotína 
(zdroj: lysice.jabli.cz)
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V měsíci říjnu oslaví 
významné životní jubileum:
Jiří Plhák
Anna Tichá
Antonín Dvořák
Marie Fialová
Antonín Kubíček
Aloisie Gollová
Danuše Kozáková
Vilém Bock

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti
   

   

Dne 3. října 2023 si připomeneme 
6. smutné výročí úmrtí paní 
Josefy Snášelové 
Za tichou vzpomínku děkujeme všem, kdo 
jste ji znali a měli rádi. S úctou vzpomíná
rodina.

Dne 9. října již to budou 3 roky, co nás 
navždy opustil milovaný manžel, tatínek, 
dědeček, pradědeček pan

Jiří Hellebrand
S láskou vzpomíná manželka, dcery 
Romana a Pavla s rodinami.

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Stoletá jubilantka
Paní Marie Holinková 
oslavila na konci prázdnin 100 let. 
Jubilantce přišel poblahopřát starosta Bludova Roman Holinka, 
zástupkyně Sboru pro občanské záležitosti a také zástupci  
Správy sociálního zabezpečení s blahopřáním od ministra  
práce a sociálních věcí Mariana Jurečky. 
Paní Marie Holinková, rozená Matějíčková, se narodila Na Hradě 
čp. 98.  Od 14 do 20 let sloužila na statku u Vlkových. Měla dva 
syny. Byla zaměstnána v závodu Hedva. Oslavenkyně ráda čte, 
proto také dostala od svých nejbližších dostatek nových knih. 
Jubilantce patří velká gratulace a přání pevného zdraví a radosti! 

   “A za vše, za vše dík. Za lásku, jaká byla, 
za život, jaký byl.”

Letos v říjnu si připomeneme 100 let od narození pana 

Vojtěcha Čožíka

Narodil se 14. října 1923  
v Domaníně (okr. Hodonín). 
Vyučil se jako obchodní 
příručí. Po válce odešel  
se svým zaměstnavatelem  
do Nového Malína.  
V 50. letech přijímá místo  
v Bludově ve spotřebním 
družstvu (bývalý Konsum) 
později přejmenované na 
prodejnu průmyslového  
zboží Jednota. Po vybudování 

obchodního domu pracoval jako vedoucí průmyslového 
zboží až do svého odchodu do důchodu. V  modrém 
plášti, jak si ho mnozí pamatujeme, byl prototypem 
úslužného, ochotného a vždy usměvavého obchodníka.

S láskou vzpomínají dcera Jana a snacha 
Miroslava s  rodinami.
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UPOZORNĚNÍ
V minulém čísle Bludovanu 7/2023 

se ve dvou příspěvcích objevily závažné 
gramatické chyby z toho důvodu,

že NEPROŠLY JAZYKOVOU KONTROLOU, 
byly vloženy až po ní.

Za tuto skutečnost se omlouváme.
Redakce
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OTAZNÍKY KOLEM G´OLDIES II.

Jedním z důvodů, které před 40 lety bránily realizaci ná-
padu na uspořádání diskotéky složené ze starých hitů, 
byla nedostupnost písniček, a to především zahraničních. 
V dobách socialismu se písničky z kapitalistické ciziny 
sháněly dost těžko. Občas se některé tituly objevily na 
gramofonových deskách, ovšem i ty byly těžko dostupné.  
S Petrem jsme ovšem měli obrovskou výhodu v tom, že 
jsme oba byli nadšenci do elektroniky a kromě jiného jsme 
si tak dokázali pořídit i aparaturu pro příjem rakouského 
rozhlasu na VKV. Stanice Ö3 pravidelně vysílala hitparády, 
a tak jsme měli celkem levný zdroj nedostatkové hudby. 
Ani to ovšem nestačilo.
 Dnes je situace naprosto odlišná. První seznam písniček 
pro G´oldies party čítal více než 700 skladeb! Tento počet 
bylo nutné drasticky zredukovat. Jistě by bylo možné  
program naplnit zcela jednoduše: The Beatles, Bee-Gees, 
The Smokie, ABBA, Boney M, Olympic, Elán, Katapult, 
Gott, Vondráčková, Zagorová, Neckář. Jenže tím  
bychom asi obecenstvu velkou radost neudělali. Takže své 
písničky také zazpívají: Eva Olmerová, Judita Čeřovská, 
Lilka Ročáková, Vlaďka Prachařová, Pavel Sedláček, Jana  
Robbová, Valerie Čižmárová a mnoho dalších! 125  
vybraných skladeb zahraje a zazpívá více než 110  
interpretů! Podrobnosti 4. listopadu v KD.

Zbyněk Poisl

POZVÁNKA NA AKCEPOZVÁNKA NA AKCE
V ŘÍJNU 2023V ŘÍJNU 2023
1.10.  14:00  KPH: Štěpán Rak a Jan Matěj Rak /KD/
6.-8.10.  Country seminář /KD/
7.10. 17:00  Burčáková slavnost s cimbálkou CML Šumperk 
   / Kavárna v oranžerii /
11.10. 18:00  Podzimní bylinkování /lázně kavárna/
12.10. 18:00  Tanzanie – nejúžasnější safari /kinosál KD/
13.10. 18:00  Thajsko, Barma nebo Laos aneb Cestování 
   s Davidem a Petrem /lázně kavárna/
14.10. 13:00  Vernisáž a výtvarný workshop 
   /Kavárna v oranžerii /
15.10.  Hody  /kostel sv. Jiří/
21.10. 14:00 Otevření naučné stezky Bludovská stráň – nové 
   informační tabule /parkoviště u oranžerie/
21.10. 17:00 S čerty nejsou žádné žerty – muzikálová  
   pohádka /KD/
25.10. 18:00 Oslava 105. výročí vzniku samostatného 
   Československa /Pomník padlých/
29.10.            Dýňová neděle pro děti a rodiče 
   /Kavárna v oranžerii/
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TANZANIE – NEJÚŽASNĚJŠÍ SAFARI KOMEDIE JIŘÍHO CÍSLERA BREJLE
Vydejte se na cestu do nejpohodovější země Afriky – lvi, 
sloni, hyeny, gepardi a další divoká zvířata v nejznámějším 
parku Serengeti, neuvěřitelná migrace pakoňů. Sjezd do 
kráteru Ngorongoro, divocí nomádi, výstup na extrémní 
sopku Ol Doinyo Longai. Ale také jezero Tanganika  
a šimpanzí park Gombe, stejně jako stopy slavného  
objevitele Livingstona. Kdo byl v Tanzanii, nemůže minout 
vyhlášený ostrov otroků Zanzibar s městem Stone Town, 
bělostné pláže a také voňavé koření.  
 Na to všechno láká cestovatelská přednáška Tomáše 
Kubeše, fotografa, novináře a cestovatele. Fotografii 
se věnuje vášnivě již od dětství, stejně jako cestování  
a poznávání odlišných kultur. Několik let prožil putováním po 
Africe poznáváním tohoto svého zamilovaného kontinentu. 
 Procestoval také Asii stopem například během půlroční 
cesty z Vladivostoku do Prahy, nebo při dalších výpravách 
do Indie a Nepálu. V současnosti fotografuje reportáže pro 
mnoho časopisů, navštívil více jak 130 zemí světa na všech 
kontinentech od Evropy po Tichomoří. 
 V současnosti kromě oblíbené Afriky objevuje také  
poslední původní světy na ostrově Nová Guinea. Vše kolem 
nás se doslova před očima mění a mnohé tradiční obyvatele 
Země pohlcuje moderní svět, proto dokumentuje to, co 
již dlouho existovat v původní podobě nebude. A neméně  
zajímavý je příběh Černobylu, kterým je stále fascinován,  
a proto sem musel vykonat několik cest. 

BH

Kulturní dům Bludov připravuje na listopad divadelní  
komedii Jiřího Císlera Brejle. 
 Hra je plná komických i vypjatých situací ze života 
dnešní doby. Je protkaná písněmi filmových šlágrů, jako 
např. Titanik, Růžový Panter či Moulin Rouge. 
 Příběh se odehrává v kavárně, kde si dali rande René  
a Vilma, kteří si pod jinými jmény podali inzerát na  
seznámení. Ovšem ani jeden z nich netuší, že oslovují 
své protějšky. Hlavní postava René se ozývá na inzerát 
své bývalé ženě Vilmě a naopak. Oba představitelé trpí  
silnou oční vadou a bez brýlí nevidí skoro vůbec nic. 
Jelikož oběma jejich oční vada připadá jako překážka při 
seznámení, rozhodnou se brýle na první schůzce odložit.
 A v této chvíli se rodí příběh, který je protkaný tancem, 
zpěvem, vtipných gegů a komických situací. Co nastane, až 
si oba nasadí své brýle?
 Scénář napsal Jiří Císler, režie se ujala Dana  
Bartůňková. Komedii rozehrají na jevišti Natalie Venturová 
a Daniel Koťan.
 Představení se bude konat v pátek 10. listopadu od  
19 hodin. Vstupné činí 180 korun v předprodeji, na místě 
pak 230 korun. 

BH
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S ČERTY NEJSOU ŽÁDNÉ ŽERTY

Čertovská pohádka čeká na malé i velké diváky v sobotu  
21. října od 17 hodin v Kulturním domě v Bludově.  
Divadelní představení přiveze Metropolitní divadlo Praha, 
které zpracovalo známou filmovou pohádku do muzikálové 
podoby.  
 Příběh vypráví o mladém mlynáři Petrovi, kterého 
zlá chamtivá macecha Dorota připraví o mlýn a všechen  
majetek po mamince a tatínkovi. Petr se proto vydává 
hledat své štěstí do světa. Cestou narazí v lese na dcery 
knížete; protivnou a sobeckou Angelinu a hodnou  
a skromnou Adélku.
 Mezitím se Petrova macecha spikne s místním  
vychytralým správcem, který se stará jen o to, jak naplnit 
vlastní měšec na úkor knížecí pokladny. Společně proti 
Petrovi kují pikle. Podaří se jim ho dostat do vězení a poté 
i na vojnu.
 Petrovi se však povede utéct, a když už neví, kudy  
kam, nabídne mu svoji pomoc samotné Peklo. To pečlivě 
sleduje špatné skutky, protože nikdy nedělá dobře, když si 
někdo může myslet, že zlo zůstane nepotrestáno…
 Zajímavostí je, že režisérka pohádky Dana Bartůňková 
ztvárnila filmovou princeznu Angelinu. 
 Délka představení je 60 minut. Vstupné činí 150 korun, 
děti do tří let mají vstup zdarma. 

BH

KDY:  V SOBOTU 21. října 2023 ve 14:00 hod.
KDE:  SRAZ ÚČASTNÍKŮ 
 NA PARKOVIŠTI U ORANŽERIE 
CO: společná procházka naučnou stezkou
 s průvodcem (3 km – cca 1 hodina chůze)

Srdečně zvou členové a příznivci  
Českého svazu ochránců přírody v Bludově 

Zakončení:  na místě setkání – na vyhlídce 
Brusinka asi v 15:00 hod.

Zde bude pro Vás připraveno drobné občerstvení 
a pro každého pamětní list

ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY 
v BLUDOVĚ Vás zve na
otevření naučné stezky

BLUDOVSKÁ STRÁŇ – NOVÉ 
INFORMAČNÍ TABULE
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UDÁLO SE

BLUDOVSKÁ ATLETKA BODOVALA NA EMIL OPEN

Na letošních Evropských hrách handicapované mládeže 
Emil Open, které se konaly v červnu v Brně, bodovala 
také sportovkyně Markéta Mazáková z Bludova. Markéta 
soutěžila v atletických disciplínách za ZŠ a SŠ Pomněnka 
Šumperk. První místo obsadila v běhu na 50 m, stříbrnou 
medaili si odvezla za štafetu a hod softballovým míčkem.
 Evropské hry Emil Open jsou mezinárodním,  
sportovním a společenským setkáním mladých lidí se  
zdravotním postižením. Díky vzrůstajícímu počtu  
účastníků, mezinárodnímu pojetí, rozsahu sportovních 
aktivit, doprovodnému a kulturnímu programu jsou 
ojedinělou akcí evropského formátu.

BH
foto: archiv ZŠ a SŠ Pomněnka

Zámecká oranžerie Bludov a ŘVU Art vás zvou na výstavu

      Zastav se, zklidni a zabydli…
 Miluše Gloserová, Litomyšl 

Setkání s autorkou 14. 10. 2023 v 17:00 hod. 
Hudební doprovod Pospíšil Band, Nový Malín.

Výstava od 12. 9. do 28. 10. 2023.

Doprovodný program k výstavě:

Workshop 14. 10., sobota od 13:00 do 16:00 hod.

Výtvarná dílna s Miluší Gloserovou z Litomyšle, 
pedagogem, výtvarnicí a malířkou. 
Téma: „Zabydli se.“ Technika: Koláž, malba, kresba.

Vytvoř si svůj prostor k žití. Pokojíček, snovou krajinu…

Zabydli si prostředí, ve kterém ti bude dobře. Obklop se 

věcmi, které tě těší, vyjadřují tebe… Tvoř, hraj si… 

Klasickou techniku koláže propojíme kresbou a malbou 

s využitím kouzelných tiskových technik lektorky - 

papíry dekorované malířskými válečky. Vhodné jako 

mezigenerační tvoření, pro dospělé i starší a děti. 
Rezervace 728 117 941. Počet míst omezen. Vstupné 
na workshop 690,- (1+1 dítě), 490,- (1 osoba).

Setkání s autorkou, 14. 10. sobota v 17:00 hod. 

Setkání s autorkou, slovo k výstavě a povídání

si o starém nábytku, který zdobí a maluje svými

obrazy. Dává jim tak druhý život – možná pro

vás! Vstup volný.

Hudební doprovod   Pospíšil Band, Nový Malín.  

Prostory Zámecké oranžerie Bludov – kavárna. 
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VÝŠLAP ZA BLUDOVSKÝM ŠPEKÁČKEM PO JEDNATŘICÁTÉ

Třicátý první ročník oblíbené turistické akce Výšlap za 
bludovským špekáčkem přilákal více než šest desítek 
účastníků. Od rána je na trasách 6 a 13,5 kilometrů prová-
zelo sluníčko. Cíl byl v zahradě kulturního domu, kde 
každý účastník dostal jako odměnu špekáček. Tentokrát 
šlo opravdu o bludovský špekáček z produkce Bludovské 
a. s., která oblíbenou pochoutku věnovala jako sponzorský 
dar. Malí i velcí turisté dostali po výšlapu pamětní medaili 
i pamětní list. Ocenění a malou pozornost získala nejstarší 
účastnice, která se vydala na šestikilometrovou trasu. I letos 
se na pořádání akce podíleli bludovští turisté BLUTU,  
členky Sboru pro občanské záležitosti a další dobrovolníci, 
díky kterým se vše vydařilo!   BH

foto: Pavla Juřinová

BLUDOV SE OPĚT ZAPSAL DO ČESKÉ KNIHY REKORDŮ

Žádná obec v České republice nemá 200 originálních 
přítisků poštovních známek s vlastními motivy. Oficiálně 
tento rekord potvrdil komisař z Agentury Dobrý den  
z Pelhřimova David Rafaj v sobotu 16. září. Více než  
dvacetiletá sběratelská vášeň zdejšího patriota Karla Adama 
se již pošesté zapsala do České knihy rekordů. 
 Pan Adam se vydávání známek s motivy své rodné 
vesnice věnuje od roku 2003, kdy Česká pošta vydala 
zvláštní tiskové listy pro přítisky. Karel Adam tak na  
ceninách po dvacet let dokumentoval i s dalšími  
spolupracovníky svoji rodnou obec. Za tu dobu jsou 
zvěčněny jak zdejší památky, veřejné budovy, významná 
místa, osobnosti historické i současní obyvatelé, ale také 

zvony, sběratelské unikáty místních obyvatel a mnoho 
dalších motivů. Nechybí zde venkovní Galerie Adolfa 
Kašpara, Kavárna v oranžerii, znak Bludova, zvon Dominik 
a bratři Pohlovi, Vojtěch Ston s autem Hilman Minx 1600  
a mnoho dalších. 
 Během slavnostního odpoledne popřáli úspěšnému 
sběrateli starosta obce Roman Holinka i místostarosta Pavel 
Ston, za jehož působení vznikla velká část dvoustovkové 
kolekce přítisků. V programu vystoupili žáci Základní školy 
K. st. ze Žerotína, Miroslav Machala s doprovodem, Taneční 
klub Pohodáři z Bludova a k poslechu a tanci zahrál Pepa 
Frnka. Návštěvníci si užili odpolední program i přívětivý 
den babího léta. BH

foto: Josef Baslar
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STŘÍPKY Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE – 18.9.2023

1.	 Dětské	hřiště	u	paneláků
Hned v úvodu zasedání dostal slovo pan Petr Molek, který 
byl osloven vedením obce, aby zpracoval návrh hřiště  
u paneláků. Cílem autora je podle jeho slov, dosáhnout 
toho, aby hřiště bylo něčím zvláštní neobvyklé. S tím se 
dá určitě souhlasit, jen to má jeden zádrhel. V současné 
době máme v Bludově 1 (slovy jedno) hřišťátko pro  
děti – říká se tam U Kočiček. Pokud budeme stavět  
hřiště s „neobvyklými“ hracími prvky, může se doba 
výstavby tohoto díla značně protáhnout (např. kvůli nutné 
certifikaci těchto prvků). Na tuto skutečnost upozornili 
někteří zastupitelé. Je samozřejmě možné hřiště budovat 
po etapách. Do té doby budou rodiče se svými dětmi  
hledat hřiště u cukráren a jiných pohostinských zařízení  
s vybavenými dětskými koutky, případně si zajedou  
pohrát si na hřiště do sousedních obcí. 

 
3.	 Dotační	program	2024
Důležitým bodem jednání zastupitelstva bylo schválení 
Dotačního programu na rok 2024. Rada na doporučení 
Komise kulturní, mládeže a sportu schválila zásadní  
úpravu Okruhu způsobilých žadatelů. Zatím co doposud 
do roku 2023 mohly žádat také právnické osoby (družstva, 
spolky, nadace, orgány církve, a mnoho dalších subjektů) 
se sídlem v Bludově, navrhovaná úprava se omezila pouze  
na spolky nebo pobočné spolky se sídlem v Bludově. 
Tím byly vyřazeny z okruhu možných žadatelů nestátní  
neziskové organizace – tedy nejen nadace a nadační fondy, 
ale taktéž evidované právnické osoby (např. orgány církve, 
farnosti). Po mém upozornění na tuto nesrovnalost pan 
předseda KoKMaS pan prof. S. Balík ml. jako zastupitel 
navrhl úpravu, která umožní církevním organizacím žádat 
o dotace, ale nadacím a nadačním fondům nikoli. Tato  
úprava byla zastupiteli přijata.

4.	 Rozpočet	obce	2024
Kvapem se blíží rok 2024 a Rada obce připravuje rozpočet 
obce na rok 2024. Ten se bude schvalovat pravděpodobně 
na příštím jednání zastupitelstva v prosinci 2023. Je 
potřebné vědět názor vás občanů, především na to, jaké 
akce, stavby či investice by měly podle vás do tohoto 
rozpočtu být zařazeny (např. které chodníky, komunikace, 
hřiště, umělecká díla, aleje, sady, atp.). Rozdělujeme vaše 
peníze, rozpočet je naplňován především z vybraných 
daňových povinností. Proto se neostýchejte pište, mejlujte, 
telefonujte své požadavky panu starostovi, Radě či svým 
zastupitelům, ať známe váš názor! 

Děkuji vám všem, kteří Střípky dočetli až do konce a přeji 
vám pohodový říjen 2023.

Milan Klimeš, zastupitel
mobil: 608 769 733    
e-mail: milanklimes54@gmail.com

2.	 Bankomat	chceme.		  
	 Nebo	ne?
Na jaře letošního roku 
2023 byly osloveny dvěma  
zastupiteli (J. Matějčkem  
a M. Klimešem) některé 
banky, za jakých podmínek 
by byly ochotny v Bludově 
zřídit bankomat. Odpověděly 
asi 4 bankovní domy.   
 Odpovědi byly předány 
panu starostovi a Radě.  
Podle sdělení vedení obce 
se hledá vhodné místo pro 
bankomat (6 měsíců). Možná 
by bylo vhodným řešením 
umístění bankomatu „ve 
volném prostoru“ – tak jak 
jej mají v městečku Zákupy  
v Libereckém kraji – viz 
foto. 
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POUŤ U KOSTELÍČKA PŘILÁKALA MNOHO POUTNÍKŮ

První víkend v září se v kostelíčku Božího Těla konal další 
ročník tradiční pouti ke sv. Rozálii, patronce Bludova. 
Pouťový víkend začal v sobotu 2. září. Odpoledne  
v lipové aleji začala akce “Ke kostelíčku na pivo”. Letos 
se na místě představilo celkem šest druhů řemeslných  
piv ze čtyř minipivovarů. Mimo jiné mohli návštěvníci  
poprvé ochutnat pivo z Kobzova létajícího pivovaru. 
Pan Tomáš Kobza věnoval pivo formou sponzorského 
daru stejně jako pivovar Zlosin. Výborná piva ale nebyla  
jediným lákadlem. V šestnáct hodin proběhl krásný  
benefiční koncert v podání chrámového sboru v Bludově.
 Obliba zářijové pouti stoupá i díky bludovským skautům, 
kteří v neděli v přilehlém areálu zorganizovali Pohádkový 
les. Toho se letos zúčastnilo přes 450 dětí. Nedělní pouť 
byla ale výjimečná. Po hlavní mši svaté oficiálně odstar-
tovala veřejná sbírka na obnovu místních varhan. Aktuálně 
má za sebou Varhanářská dílna DLABAL-METTLER  
z Bílska u Litovle polovinu renovace v hodnotě cca 800 
tisíc korun. Tu uhradil spolek z vlastních zdrojů i ze zís-
kaných dotačních titulů. Právě aktuálně probíhající 
veřejná sbírka s možností adopce píšťal má pak za úkol 
nashromáždit další finance tak, aby bylo hotovo do konce 
roku 2025. Připomínám, že adoptovat varhanní píšťalu 

lze jednoduše pár kliky na oficiálním webu našeho spolku  
www.prokostelicek.cz.
  Dovolte mi tedy jménem Spolku pro Kostelíček Božího 
Těla poděkovat všem sponzorům i dobrovolníkům, kteří 
se zapojili do příprav této pouti nebo nás podpořili jinou  
formou. Vyzdvihnout musím šikovné hospodyňky  
z Bludova i okolí, které nám pravidelně už několik let  
pečou buchty následně nabízené za dobrovolný příspěvek 
sloužící na obnovu poutního kostela. Je to opravdu velká 
pomoc. Zájem o tyto dobroty je vždy obrovský a během  
pár hodin máme prázdný stánek.
  Prostředky získané ze stánkového prodeje budou použity 
na plánované opravy a udržovací práce v areálu. Ještě letos 
nás například čeká renovace obou nádrží na vodu u kaple 
Panny Marie.
 Držte nám prosím palce, děkujeme za vaši přízeň. Vždyť 
jen díky vaší štědrosti si můžeme dovolit tyto odvážné 
plány!

Karel Směšný, 
předseda Spolku pro Kostelíček Božího Těla
foto: Spolek pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
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HASIČI Z BLUDOVA 

MLADÍ HASIČI Z BLUDOVA  
JSOU MISTRY ČR PRO ROK 2023
Naše družstvo starších žáků zvládlo okresní i krajské kolo 
a tím se probojovalo na Mistrovství ČR hry Plamen, které 
se konalo 24. – 25. 6. v Novém Jičíně. Do Nového Jičína 
jsme odjížděli jako obhájci stříbrných medailí z roku 2022 
a opět jsme patřili k velkým favoritům na zisk mistrovs-
kého titulu. Závodilo se v pěti disciplínách a první disci-
plínou byla štafeta 4x60 m s překážkami. Disciplína, která 
měla hned od začátku napovědět o tom, jak se bude letošní 
mistrovství vyvíjet. Naše družstvo do toho šláplo hned od 
začátku a odměnou bylo vítězství hned v první disciplíně. 
Naši největší konkurenti, kamarádi a hlavně obhájci titulu  
z roku 2022 SDH Písková Lhota štafetu pokazili a my jsme 
věděli, že jejich 6. místo nám zajišťuje start do mistrovství, 
který si nikdo z nás ani nepředstavoval. Následovala štafeta 
požárních dvojic. Skvělým časem 46,96 sekund jsme štafetu 
dvojic vyhráli a po prvním dni jsme vedli s náskokem  
6 tabulkových bodů. V neděli se začínalo štafetou CTIF.  
I na tuto disciplínu jsme nastoupili s veškerým respektem  
a časem 68.78 s jsme tuto disciplínu vyhráli. Každým 
krokem jsme si zvyšovali náskok před ostatními týmy, ale 
pořád před námi byly ještě dvě disciplíny. Na požární útok 
CTIF jsme si věřili, ale stát se může cokoliv. Hned první 
pokus jsme pokazili a bylo jasné, že nic není stále hotovo. 
Druhý pokus na naprostou jistotu a hlavně bez trestných 
bodů, tak zněl jasný pokyn trenérů. Čas 40,32 s a hlavně 
bez trestných bodů znamenal obrovskou úlevu a třetí místo 
v této disciplíně. Nyní nás již čekala královská disci-
plína požární útok. Náskok na ostatní družstva jsme měli 
velký, ale stát se mohlo cokoliv. I přes nervy závodníků  

SPOLKY

a fanoušků, že už nám k tomu vysněnému cíli chybí jen 
malý krůček, jsme nastupovali na poslední disciplínu. Náš 
první pokus s cílem zajistit vyšel naprosto skvěle a časem 
23,39 s  jsme brali v disciplíně čtvrté místo a tím bylo jasné, 
že titul MISTRŮ REPUBLIKY se po roce opět stěhuje do 
Bludova. Celkovým počtem tabulkových bodů 10 jsme 
se stali již po třetí v historii našeho sboru MISTRY ČR.   
Radost všech závodníků, trenérů i rodičů, fanoušků, kteří 
nás přijeli do Nového Jičína podpořit, byla neskutečná. 
Překrásné přivítání pro nás také připravili rodiče při příjezdu 
domů. Trenéři děkují všem fanouškům za skvělou atmosféru 
a našim dětem za neuvěřitelný zážitek, který mohli prožít. 
Za mladé hasiče závodili na MČR: Patrik Cikryt, Lukáš 
Matějček, Veronika Švédová, Eliška Matějíčková, Šárka 
Buchtová, Liliana Kulhajová, Denisa Šustková, Karolína 
Snášelová, Ondřej Kašpar a Adam Nýdecký. Trenéry byli 
Martin Sobotka ml., Martin Sobotka st., Jirka Krejčí st.,  
David Matějček a Milena Sobotková, Tereza Holinková, 
Natálie Kulhajová a Karolína Kotrlá.



Bludovan 16

Bludovan 8/2023

MČR DOROSTU – DOROSTENKY ZÍSKALY TITUL 
MISTRYŇ ČR PRO ROK 2023
Dorostenky zahájily svoji sezónu okresním a krajským 
kolem, přes které se probojovaly až na Mistrovství ČR 
dorostu do Domažlic. To se konalo 1.7. a naše děvčata si 
po loňské smolné sezóně chtěla dojít pro příčku nejvyšší  
a dokázat, že titul Mistryň ČR z roku 2021 nebyl náhodou. 
První disciplínou byla štafeta 4x100 m překážek a naše 
holky do toho práskly se vší parádou. Časomíra se zastavila 
na čase 61,99 sekund a to znamenalo jediné. První místo 
na této disciplíně a navíc zaběhnutí národního rekordu ve 
štafetě 4x100 m. Jen pro zajímavost tento čas je rychlejší 
i než národní rekord v kategorii žen. Následovala disci-
plína 100 m překážek a děvčata běhala naprosto skvěle  
a to znamenalo vítězství i v této disciplíně. Před námi byla 

MČR DOROSTU – DOROSTENCI 
I. VICEMISTŘI ČR PRO ROK 2023
Také dorostenci splnili roli favoritů a postoupili přes 
okresní a krajské kolo až do kola republikového, které se 
konalo 2.7. v Domažlicích. Naši kluci byli právem bráni 
jako největší favoriti celého mistrovství, vždyť přijeli ob-
hajovat mistrovské tituly z let 2021 a 2022. Ovšem být 
favoritem je věc první a získat titul v nabité konkurenci 
věc druhá. Jako první byla na pořadu dne štafeta 4x100 m.  
A hned první disciplína nám ukázala, že letošní mistrovství 
pro nás bude velmi těžké. Štafeta vůbec nebyla podle  
našich představ, ale i přes veškeré chyby jsme díky síle 
týmu brali z této disciplíny 2. místo. Toto druhé místo však 
bylo vykoupeno lehkým zraněním hned dvou kluků. Ihned 
přišla práce našich trenérů dát zraněné dohromady na další 
disciplínu. Další disciplínou byl běh na 100 m překážek  
a přes veškerá zranění jsme tuto disciplínu vyhráli. Zranění 

už jen poslední disciplína, a to požární útok. Zde už hraje 
roli každá chybička, ale všichni jsme věřili, že holky dají 
klidný první pokus. Děvčata nastoupila na startovní čáru  
a všichni jsme s ohromným napětím a fanděním čekali, 
až se zastaví časomíra. Děvčatům se podařil krásný útok  
s časem 25,82 sekund, a to znamenalo pokoření národního  
rekordu i v další disciplíně. Po vítězství ve všech disciplínách 
se naše děvčata stala po roce opět po roce MISTRYNĚMI 
ČR v kategorii dorostenky.  Za dorostenky závodily Natálie 
Kulhajová, Tereza Holínková, Marie Štoplová, Vendula  
Jílková, Markéta Hrabkovská, Liliana Kulhajová, Veronika 
Švédová a Denisa Šustková. Trenéři jsou Martin Sobotka 
ml. a Tomáš Weidinger. 

jednoho z dorostenců však bylo tak vážné, že verdikt byl 
naprosto jasný. Pro jednoho mistrovství končí. Po dvou 
disciplínách naši kluci vedli, ale všichni, co děláme tento 
sport a jezdíme na mistrovství víme, že požární útok je  
disciplína 7 lidí a záleží na každém detailu. Ihned jsme tedy 
začali řešit náhradní varianty, jak útok přeskládat a nahradit 
zraněného. Jako vždy budou rozhodovat požární útoky. Opět 
neskutečná nervozita a napětí, když nastupovali naši doros-
tenci na startovní čáru. A zde následoval ten nejhorší možný 
scénář. Ani jeden ze dvou pokusů se nám totiž nevydařil  
a smutek v očích kluků byl naprosto obrovský. Sen o třetím 
titulu v řadě v této kategorii se náhle rozplynul a nám už 
nezbývalo než čekat, zda to vůbec bude stačit na celkovou 
medaili. A ono to stačilo hned na tu stříbrnou, a tedy titul 
I. Vicemistrů ČR pro rok 2023. Za dorostence závodili: 
David Renda, Vilém Tomášek, Josef Březina, Ondřej  
Kulhánek, Ondřej Jašek, Václav Tarabus, Jan Matoušek  
a Jan Vlček. Trenéři byli Martin Sobotka ml. a Tomáš 
Weidinger. Děkujeme všem sponzorům, obci Bludov,  
Olomouckému kraji a všem fanouškům, kteří nás podporují  
a jsou nedílnou součástí našich úspěchů. Děkujeme. 

foto: archiv SDH Bludov
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PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 2023 – ROK  NA  VSI
Letošní příměstský tábor se nesl v duchu tradic našeho 
venkova. Každý den byl zaměřený na jedno roční období. 
Začali jsme barvením triček a tvořením májových věnců, 
ale proběhl i jarní úklid a děti si zahrály kuličky i kohoutí 
zápasy. Letní čas jsme věnovali svatojánskému čarování, 
výrobě lodiček z kůry a zábavným soutěžím. 
 Uprostřed týdne se uskutečnil celodenní výlet. Navštívili 
jsme Doubravský dvůr, kde se děti dozvěděly, jak se žije 
zvířatům na rodinné farmě. Poznaly nelehkou práci na 
statku, jejímž výsledkem jsou zdravé a kvalitní potraviny. 
Potom jsme se přesunuli na Bouzov, do období středověkých 
turnajů a rytířských klání. Středověké divadlo Traken 
nám předvedlo napínavé a humorné představení a děti se  
staly přímými účastníky děje. Našly si své favority, kterým  
fandily a mohly ovlivnit jejich umístění. Někdo si vybral  

ZŠ BLUDOV

SKAUTI

POHÁDKOVÝ LES
V neděli 3.9.203 jsme se my, bludovští skauti a pár našich kamarádů ze Šumperka 
a Rudy, potkali u Kosteléčka (u příležitosti pouti ke sv. Rozálii), abychom  
již tradičně uspořádali náš Pohádkový les. 
 Děti si mohly projít bludiště s bludičkami, pomoci princezně z pekla, najít 
klíč Bílé paní, který střežil loupežník, pomoci rytíři s jeho úkolem a spoustu 
dalšího. Na konci každý dostal sladkou odměnu a mohl si jít ještě zaskákat  
na skákací hrad. 
 Děti mohly vyběhnout na stanoviště již v 9:30 a poslední jsme dovnitř  
pustili okolo čtvrté hodiny. Bylo to docela náročné, jelikož za tuto dobu stihlo  
pomoci všem pohádkovým bytostem a splnit jejich úkoly neuvěřitelných  
460 dětí! A jelikož nám celý den přálo počasí, tak se akce vydařila, děti  
odcházely s úsměvy na rtech. Děkujeme všem za účast!

ses. Marie Balíková, Junák, středisko Františka Pecháčka Bludov
foto: Eliška Juránková 

padoucha rytíře Dejmora, jiný zase krásnou princeznu  
Adrianu. 
 V druhé polovině týdne už nás čekal podzim a s ním 
vinobraní, hrabání listí a lov draků. Poslední den byl 
věnován zimním radovánkám, přišlo i na lyžování a stavění 
sněhuláků. V závěru nebyla nouze o překvapení, došlo na 
hodnocení a předávání cen. Díky spolupráci rodičů a kolegů 
na nás čekal skákací hrad a zorbingová nafukovací koule, 
kde si děti užily spoustu zábavy. 
 Děkujeme všem za spolupráci a pomoc, především 
Martině Tiché, která nám zajistila skvělý zážitek na 
Bouzově a Petře Diasové za skákací hrad a zorbing.
     Soňa Nikolovová
  vedoucí vychovatelka

UPOZORNĚNÍ – PODZIMNÍ ŠKOLNÍ 
SBĚR PAPÍRU JE ZRUŠEN

Podzimní sběr papíru ve škole je bohužel opět zrušen. 
Důvodem je trvající nezájem firem, které se výkupem 

papíru zabývají. Pokud se situace změní,  
budeme vás o tom včas informovat.
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PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN
Dny pouhých her velmi rychle utekly a naši žáci opět  
usedli do lavic. Velký den to byl zvláště pro naše prvňáčky. 
Někteří se těšili na nové kamarády, jiní přicházeli  
s obavami, jaké to ve škole bude.
 Společně s dětmi a rodiči jsme se setkali ve školní 
jídelně, kde nás přivítala paní ředitelka Ilona Křivohlávková 
a také pan starosta Roman Holinka. Společně popřáli 
dětem spoustu školních úspěchů, krásných zážitků a také  
hodně kamarádů. 
 V tomto školním roce byly otevřeny dvě první třídy. 
Děti z I. A přivítala paní učitelka Lenka Valentová, děti  

DO ŠUMPERKA SE VRÁTILA  
VÝROBA NOVÝCH VLAKŮ 
HLEDÁME NOVÉ PRACOVNÍKY  
V OBORU ELEKTRO 

ELEKTROTECHNIK/ČKA  
DO ZKUŠEBNY  
NÁBOROVÝ PŘÍSPĚVEK  
80 000 Kč

PŘIJĎ K NÁM A VYRÁBĚJ VLAKY,  
KTERÉ BUDOU JEZDIT V OLOMOUCKÉM KRAJI 

ELEKTROMECHANIK/ČKA 
DO VÝROBY/ NA SERVIS 
NÁBOROVÝ PŘÍSPĚVEK  
50 000 Kč 

SKODA.CZ/KARIERA NEBO 800 170 777

454HUSOVA 454

nabízíme dvì verze:
1) ulice + èíslo popisné
(šíøka samolepky 30cm)

2) pouze èíslo popisné
(šíøka samolepky 20cm)

barevné provedení ve tøech
základních barvách:
bílá, èerná, žlutá (jiné barvy na pøání bez pøíplatku)

e-mail: objednavky@q-cut.cz, tel.: 776 798 703

bludovská firma nabízí

SAMOLEPKY NA POPELNICE

v cenì: samolepka s pøenosovou fólií pro snadné nalepení, návod,
doprava do Vaší schránky-neplatíte poštovné!

cena: 1ks-70Kè, 2ks-120Kè, 3ks-150Kè

z I. B přivítala paní učitelka Marta Banková. Paní učitelky 
společně se zástupkyněmi ze Sboru pro občanské záležitosti 
předaly dětem pamětní listy a drobné upomínkové předměty. 
Aby měly děti na svůj první školní den krásné vzpomínky, 
připravily pro ně paní kuchařky sladkou dobrotu.
 V úterý 5. září se prvňáčci konečně vydali do svých 
tříd, aby zjistili, jak jejich třída vypadá a kde se budou učit 
novým vědomostem a dovednostem.
 Přejeme všem dětem, aby byl pro ně školní rok 
2023/2024 úspěšný a plný nových zážitků. Tak hurá na to!              

Marta Banková
foto: archiv ZŠ Bludov


